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Stichting Groen Weert   wie zijn dat?                                      

Stichting Groen Weert is een club vrijwilligers die zich inspant voor behoud en waar mogelijk uitbreiding 

van het bomenbestand en ander groen in de gemeente Weert en omstreken.  

Een gezonde en aantrekkelijke leefomgeving kan niet zonder groen. Ook voor andere milieuaspecten 

zetten wij ons in (megastallen, CZW).  

We nemen deel aan overleggroepen en organiseren zelf activiteiten. Te vaak moeten we in de pen 

klimmen voor zaken die door transparantie en overleg voorkomen hadden kunnen worden. 

Stichting Groen Weert wil zonder subsidie onafhankelijk werken. Giften zijn zeer welkom. Wij denken graag 

mee met eenieder over oplossingen waar groen in het geding is. U bent van harte welkom voor advies, als 

sympathisant, of actief als medewerker! 

In het najaar van 2015 vond in Parijs de klimaatconferentie plaats. Ver-van-m’n-bed-show? Niet echt want 

we voelen de wonderlijke wintertemperaturen aan den lijve. Ieder van ons kan bijdragen aan natuur, 

klimaat en milieu. Begin simpel: koester bomen, heggen en struiken! 

Ook bij de overheid dringen wij erop aan deze verantwoordelijkheid op te pakken. 

De Stichting Groen Weert (SGW) bestaat bijna 5½ jaar. Momenteel zijn binnen SGW 6 bestuursleden en  

14 adviseurs actief, allen dus onbezoldigd.  

Het bestuur en de adviseurs komen maandelijkse bijeen voor intern overleg. Het NMC stelt ons daarvoor 

een ruimte beschikbaar. 

Het bestuur bestond in 2015 uit:  

Gerard Hendriks, voorzitter 
Jos Kunnen, secretaris 
Lucy van der Heijden 
Marian Garos 
Gerard Derksen (nieuw toegetreden) 
Frans van Geffen 

Adviseurs en medewerkers eind dec. 2015 (in alfabetische volgorde): 

Saskia Bakker   Piet Beelen   Bé Buizer  Eric Creemers  
Gert van Elk    Frans Goossens  Herman Levelink Catarina Matos     
Wel van Nieuwenhoven Erica van Rooij-Erven Joost vd Stappen Jan Stouten      
Wim Vlekken   Ad Wennekes (penningmeester) 

 

Sympathisanten van SGW 

We merken regelmatig aan meldingen en in gesprekken dat mensen Stichting Groen Weert kennen.  

Onze manier van werken, zonder financiële basis, beperkt echter soms onze mogelijkheden.  

We verkennen daarom de opties om sympathisanten, en ook fondsen te werven. Eind 2015 hebben we de 

ANBI-status aangevraagd (=Algemeen Nut Beogende Instelling). 

Sympathisanten van SGW ontvangen het boekje Duurzaam Groen en Welzijn, door auteur en tevens 

SGW- adviseur Wim Vlekken. 
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Stichting Groen Weert   Terugblik  op 2015     

Kampershoek 2.0  bomen verplaatst 

 

Voor de ontwikkeling van dit bedrijventerrein aan de Ringbaan-Noord is veel groen opgeofferd, in een 

gebied van cultuurhistorische waarde. Al vanaf de Romeinse tijd heeft hier akkerbouw plaatsgevonden. 

Behoud van dit karakteristieke landschap was geen uitgangspunt; het is geheel verloren gegaan.  

SGW heeft bij de gemeente aanhoudend gepleit voor het behoud van tenminste enkele van de 

monumentale bomen. Om dit kracht bij te zetten, plaatsten we een kritische diapresentatie op YouTube. 

       

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Gelukkig heeft de gemeente op het 

laatst mogelijke moment gezorgd 

dat 5 essen en een linde werden 

verplaatst. We waren blij verrast 

door deze actie. De grote bomen 

zijn zichtbaar vanaf de randweg en 

voegen groene waarde toe aan het 

bedrijventerrein. 

 

   

 

 

https://www.youtube.com/watch?v=GTPOjYyyobY  (filmpje van de gemeente Weert) 

 

https://www.youtube.com/watch?v=GTPOjYyyobY
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Vergroening zorgcentrum St. Martinus 

Nieuwe aanplant in het kader van de actie Een groener en gezonder Weert 

Zicht op groen is goed voor mensen, dat is zelfs wetenschappelijk aangetoond. Mensen in een 

zorgcentrum kunnen dit groen niet zelf opzoeken en moeten het stellen met het geboden uitzicht.  

Rondom zorgcentrum St. Martinus was veel ruimte voor meer bomen. Zo leek het. Maar wat een 

beperkingen kwamen we tegen:  vereiste doorgang voor hulpdiensten en hoogwerker, vrije zichtlijnen 

beveiligingscamera, ondergronds infiltratiepakket voor hemelwater, ruimtebeslag door leidingen enz.. 

Maar met goede wil is veel mogelijk. En St. Martinus toonde die goede wil volop. Dat was prettig 

overleggen. En zo werd plaats gevonden voor flink wat nieuwe aanplant. 

In maart gingen de ca. 22 boompjes de grond in. In mei vond de feestelijke onthulling plaats van een 

herinneringsbordje door ons bestuurslid Jan Stouten, tevens initiatiefnemer.  

Ons aller dank gaat ook uit naar de particuliere sponsor die de gulle financiële bijdrage opdroeg aan zijn 

vader die in St. Martinus is verzorgd. 

   

  

Vergroening zorgcentrum St. Martinus 
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Geen kap van 400 eiken langs de Roermondseweg (N280)  

De Roermondseweg tussen Weert en de aansluiting met de A2 zou volgens de Provincie Limburg druk en 

onveilig zijn. De Provincie wilde daarom het traject reconstrueren. Maar liefst 400 volwassen eiken 

moesten tegen de vlakte om een ‘obstakelvrije berm’ te creëren .  

Wij waren daar fel tegen gekant en stuurden een brief naar Provinciale Staten. De SP voerde actie en 

de Weerter gemeenteraad toonde zich unaniem tegenstander van de bomenkap. Ook voor B&W was de 

kap van de  oude en beschermde eiken onaanvaardbaar. Deze groene toegangspoort tot Weert wordt niet 

nodeloos opgeofferd. De gemeente gaat over de kapvergunning.  De beslissingsbevoegdheid omtrent de 

N280 ligt bij de Provincie. De gemeente Weert en de provincie Limburg handhaven vooralsnog de huidige 

situatie waarbij dus de 400 eiken blijven staan. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

De ANWB volhardt in haar landelijk campagne om langs 

provinciale wegen duizenden bomen te kappen met het 

argument dat dit veiliger wegen oplevert. 

Verkeersveiligheid is juist niet gebaat bij het verbreden van 

wegen. Onderzoek toont dit aan. Brede, kale wegen nodigen 

uit tot harder rijden en minder oplettendheid.   

Ongelukken gebeuren vooral door roekeloos rijgedrag. Maar 

het is veel makkelijker om  bomen de schuld te geven. Deze 

‘gevaarlijke obstakels’ kun je immers elimineren. 

De negatieve gevolgen van grootschalige bomenkap voor het 

landschap, identiteit van de streek, natuurwaarden en voor het 

milieu, daar horen we de one-issue pleitbezorgers niet over. 
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Planten Anne-Frankboom, een bijzondere zaailing 

 

Wie kent niet het dagboek van Anne Frank, het Joodse meisje dat zat ondergedoken aan de Prinsengracht 

in Amsterdam tijdens de 2e wereldoorlog. Door de geblindeerde ramen gluurde ze soms naar de 

buitenwereld en ze beschreef een paar keer de grote kastanje in de binnentuin. De witte paardenkastanje 

was toen al ca. een eeuw oud. De boom gaf haar vreugde en hoop. 

Velen ijverden later voor het behoud van de boom die immers ook een grote symbolische waarde had. In 

aug. 2010 waaide de sterk aangetaste boom om.  

Maar de kastanje leeft voort: zaailingen zijn intussen opgekweekt door de Stichting Wereldboom, en 

geplant  op diverse plaatsen in de wereld. De Stichting voorziet ze van een certificaat dat de oorsprong 

garandeert.  

  

Eén nakomeling kon worden verkregen door SGW. Dat was bijzonder want er moet aan vele voorwaarden 

worden voldaan. Zo moet de standplaats een speciale plek zijn waar de boom veilig staat en een toekomst 

heeft. Zo’n locatie werd gevonden. Het boompje is door schoolkinderen ceremonieel geplant in de tuin van 

het Franciscus Hospice Weert. De stichting die het hospice beheert, wil goed voor de aanwinst zorgen. 

Het werd op de 9e oktober een gedenkwaardige bijeenkomst. De kinderen droegen zelfgeschreven 

gedichten voor en andere teksten die vooral hoop verwoordden.
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Unicorn investeert in behoud esdoorn 

  

In de zomer staan bomen vol in blad. Een boom vangt daarmee veel wind en een zomerstorm kan flinke 

schade aanrichten. Zeker als de boom al wat verzwakt is. In juli rukte de wind een grote tak af van een 

imposante esdoorn bij meelfabriek Unicorn. 

De fabriek nam contact met ons op voor advies; was kap noodzakelijk? Na onderzoek adviseerden wij 

Unicorn om een specialist te laten beoordelen wat de mogelijkheden waren.  

Unicorn investeerde vervolgens in het behoud van de boom door inspectie en snoei te laten uitvoeren door 

een deskundige.  

De esdoorn aan de Maalderijstraat heeft nu weer een evenwichtige volle kroon en kan nog jaren mee.  

Een grote pluim voor Unicorn die hiermee een inspirerend goed voorbeeld geeft! 

  

    
Unicorn behoudt de imposante esdoorn aan de Maalderijstraat 
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Buurtpark De Weijer wordt gerealiseerd 

Aan de Graafschap Hornelaan heeft tijdelijk een woonzorgcentrum gestaan. Na nieuwbouw en renovatie 

van bestaande centra zou dit in 2014 worden afgebroken. Al in 1969 kreeg deze locatie de vastgestelde 

bestemming van buurtpark. Samen met de buurt en wijkraad De Biest heeft SGW zich ingezet om daaraan 

alsnog uitvoering te geven. Uit wijkraad De Biest is een buurtwerkgroep voortgekomen die nu in overleg 

met de gemeente het plan mede realiseert. 

  

De sloop liet lang op zich wachten; de aannemer bleef daarmee in gebreke en keerde een schade-

vergoeding uit. Dit bedrag wordt volledig gebruikt om van het park iets moois te maken. 

Met Ziggo is contact opgenomen om hun aangrenzende perceel bij het park te betrekken. Men stond open 

voor suggesties. Daarover horen we meer in het voorjaar. 

  

De gemeente stelde onder meer 5 boompjes voor het park beschikbaar. Door een bijdrage vanuit de 

wijkraad zijn eind december al 5 bomen aangeplant, aan het einde van de Doolhofstraat.  

Wonen Limburg schonk enkele zitbanken die we konden uitgraven tijdens de sloop van Van Berloheem. 

conceptontwerp buurtpark De Weijer 

Ziggo gebruikt vanaf 2016 geen Roundup 

meer. Ook de gemeente Weert staakt het 

gebruik van deze zeer schadelijke 

onkruidverdelger (glyfosaat). 

Dat is goed nieuws. 
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Vleugelnoot Groenstraat  

Aan de Groenstraat is in 2011 appartementencomplex De Mulder gebouwd. Daarbij zijn de twee bomen 

vóór het gebouw gespaard. De Kaukasische vleugelnoot, een niet veel voorkomende soort,  is zeer sterk 

ingenomen. Maar iemand die er een appartement heeft gekocht, wil de boom helemaal weg hebben. 

Hierover werd SGW te hulp geroepen door enkele andere omwonenden. Er volgde een hoorzitting bij de 

gemeente. De wethouder heeft toegezegd dat de boom blijft staan. 

  

 

 

 

 

Perkje rond varenbeuk 

De varenbeuk aan de Roermondseweg/Lievevrouwestraat was door de gemeente ceremonieel geplant 

maar werd helaas kort daarop verplaatst. Er staat op die plek nu een carnavalsbeeld. Wij pleitten voor een 

eigen perk om het boompje zodat afgevallen blad blijft liggen en de stam beschermd is tegen de 

maaimachine. De gemeente heeft hieraan gehoor gegeven. 
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Snoei van de haagbeuken Emmasingel 

De gemeente spreekt graag over ‘boomstructuren’. Die zijn belangrijk en beeldbepalend. Zo ook die van de 

haagbeuken langs de Emmasingel. Toch ging de snoeizaag erin, en hoe! Naar de reden was het gissen. 

Als evt. klachten van een enkeling op deze rigoureuze manier zijn gehonoreerd, maken we ons ernstig 

zorgen over het groenbeleid van ons stadsbestuur. 

  

Op zich geeft zomer-snoei de bomen meer kans om de opgelopen wonden te overgroeien dan snoeien in 

de winter. Maar als het dan toch ‘moest’, waarom dan niet gefaseerd? Het indrukwekkende zomerbeeld 

moesten we nu geheel ontberen, en ook de gele herfstkleur. Voor velen een onaangename en complete 

verrassing. Om over verlies van milieu- en natuurwaarden maar niet te spreken. Ook toeristen komen zo 

van een koude kermis thuis met schampere verhalen over onze Groenste Stad en Regio. 
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Schuttebeemd 132         

Op dit perceel  tegenover de school Het Kwadrant stonden tientallen volwassen bomen en veel struiken. 

De dikste boom had een diameter van meer dan 80 cm. Omdat het gebiedje ongemoeid werd gelaten, 

huisden er veel vogels.  

Alle groen is weggehaald, zonder kennisgeving. Samen met de wijkraad Groenewoud hebben wij geschokt 

gereageerd  in een brief naar de gemeente. Ook hebben we om compensatie gevraagd voor het verloren 

bladoppervlak. 

  

De voormalige school is gesloopt op de gymzaal na (oefenlocatie harmonie St. Joseph). Een kaal terrein 

zou beter verkoopbaar zijn volgens de gemeente. Aan de rand staan alleen nog twee Am. eiken. Of die ook 

tegen de vlakte gaan, bepaalt de nieuwe eigenaar. 

Hoeveel kale bedrijventerreinen liggen er in Weert inmiddels te wachten op invulling? 

  

 

 

beeld dec. 2015 
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Kap in het Spoorpark door NS-vastgoedbeheer 

Het gebied dat nu Spoorpark heet, kreeg vanaf eind 2011 vorm. SGW werd toen betrokken bij de kap van 

bomen, die de gemeente noodzakelijk achtte. Voorheen werd het gebied met rust gelaten. Voor de 

natuurwaarden was dat erg gunstig; er leefden veel soorten vogels en andere dieren. 

In febr. 2015 zijn op het talud van het Spoorpark nog eens zeer veel forse bomen gekapt en ook volwassen 

struikgewas. Dit bleek het werk van NS (Stations Vastgoed en Ontwikkeling). We hebben NS om toelichting 

gevraagd en ontvingen een uitgebreid antwoord.  

 

Men heeft gekapt o.a. omdat aannemer Strukton over het spoorwegemplacement (eigendom van Prorail) 

had geklaagd: overhangende takken zouden gevaarlijke situaties opleveren. De grondeigenaar is verplicht 

om een vrije doorrijhoogte te bieden van 4 m.  

NS had geen toestemming nodig van de gemeente, maar zou wel hebben overlegd. Het ging om ‘dunning 

van een bosplantsoen’. Belangwekkend was te lezen dat NS van overheidswege verplicht is de 

stations(omgeving) zoveel mogelijk overzichtelijk en transparant te maken. Dit als anti-terreur maatregel. 

Die reden voor kaalslag kenden we nog niet. Dat belooft nog wat voor de toekomst. 

 

‘doorzicht’ op 1 maart 2015 
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Nieuwe damwand Zuid-Willemsvaart: bomen lijden schade 

 
 

Het Verliefdenlaantje met z’n kastanjes en linden behoort tot beschermd stadsgezicht van Weert. Een 

structuur om extra zuinig op te zijn. Dus oplettendheid was geboden toen Rijkswaterstaat (RWS) langs de 

Zuid-Willemsvaart damwanden ging vervangen. Wij gingen al vóór die werkzaamheden met RWS in 

gesprek om te wijzen op de kwetsbaarheid van de bomen. 

In onze Terugblik 2014 deelden we nog een compliment uit aan Rijkswaterstaat. Zij hadden toegezegd 

zorg te dragen voor het welzijn van bomen bij het vernieuwen van de zuidelijke damwanden langs de Zuid-

Willemsvaart in 2014. 

Rijkwaterstaat schreef immers (let vooral op de laatste zin): 
Ook moet de grond achter de damwand een meter breed en maximaal een halve meter diep worden afgegraven. Dit om te voorkomen dat 

de oever instort bij het verwijderen van de oude damwanden. De aannemer gebruikt hiervoor een speciale knijperbak. De eventuele 

wortels in het af te graven deel lijden hier minder onder. Eventuele schade aan de wortels wordt nabehandeld en verzorgd. 
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De werkelijkheid blijkt minder fraai. De bomen hebben veel te lijden gehad door de ingrepen. Ze gaan al 
waarneembaar achteruit. Een bewoner van de Scheepsbouwkade wees de gemeente en SGW daar 
herhaaldelijk op.  
Zonder maatregelen zal de vitaliteit de komende jaren verder afnemen. De bomen kunnen zelfs afsterven. 
Beschadiging van de boomwortels was onvermijdelijk. Maar vervolgschade had voorkomen kunnen 
worden: 
 
- De grond onder de bomen is verdicht door machines, langdurige opslag van de betonnen damwand en 
grond. 
- De aannemer heeft de ruimte achter de nieuwe damwanden opgevuld met baggerslib uit het kanaal.  
Dit is veel te compact (laat nauwelijks water door), bevat geen humus, is verontreinigd en zuurstofloos en 
daarmee volkomen ongeschikt als groeimedium. 
- De laag teelaarde onder de bomen is op veel plaatsen verwijderd. Er is zeer slechte kwaliteit grond voor 
teruggekomen. 

De gemeente heeft een eik aan de Scheepsbouwkade laten onderzoeken en het rapport, samen met onze 

opmerkingen, doorgestuurd naar Rijkswaterstaat. RWS geeft als reactie dat het werk is uitgevoerd zoals 

overeengekomen met de gemeente Weert. Verder dat de conditie van bomen kan achteruitgaan door 

meerdere factoren. Het opgemaakte rapport achten ze niet representatief. Die beloofde nazorg door RWS 

blijkt een loze belofte.  

Ons voorstel is om de aangebrachte slib te laten verwijderen en te vervangen door geschikte grond, de 

bodem te ‘ploffen ’en te voorzien van groeistoffen, en de deklaag van zand te vervangen door vruchtbare 

aarde.  

 

Geluidsmuur Boshoven 

Aan de Ringbaan-Noord is een geluidswerende voorziening aangelegd. Op de hoek met de 

Eindhovenseweg  bestaat die uit een muur van gekooide keien.  

Bewoners van de wijk Oda ondervonden al jaren toenemende geluidsoverlast van verkeer. Een 

bewonerscomité, en later een klankbordgroep, heeft overlegd met de gemeente over gewenste 

maatregelen. 

In de plannen krijgt het bestaande groengebied, achter de voorziening, een kwaliteitsimpuls. Daartoe is een 

bijdrage van de provincie Limburg ontvangen. 

 
situatie vóór aanleg van muur en schermen 
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Het aanzicht vanaf de weg is drastisch veranderd. Veel  bomen en alle gevarieerde struikgewas zijn 

verwijderd. Dit groen fungeerde ook als winter(slaap)beschutting voor allerlei dieren zoals egels. Van de 

natuurlijke geluidswering is niets meer over. Slechts een paar bomen mochten blijven staan. De wilg is 

ingeklemd door stenen, als was het een lantaarnpaal.  

Het is er niet mooier of gezonder op geworden. Een muur vangt immers geen fijnstof af, en zorgt voor 

opwarming i.p.v. verkoeling. En of de geluidswering echt veel beter is? 

 

 

  

In de wijk zelf is ook heel veel struikgewas 

weggehaald. Dat was vooraf niet duidelijk uit 

de voorlichting.  

Er komt kennelijk gras voor in de plaats.  

Als bezuinigingsmaatregel werkt dat niet 

want gras moet frequent worden gemaaid. 
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Sloop Van Berloheem 

Zorgcentrum Van Berloheem aan de Vogelsbleek voldeed niet langer aan de eisen en moest worden 

gesloopt. Wonen Limburg en Stichting Land van Horne realiseren er binnenkort Hornehoof; 89 woon-zorg 

appartementen. 

Rond de bestaande gebouwen oogde  het  groen, met hagen en volwassen bomen.  Ook vanaf de straat 

was zicht op een parkachtige omgeving incl. een grote volière. Eind 2015 was al veel groen weg en andere 

bomen waren gemarkeerd om te worden gekapt. 

Met de gemeente zijn we in het verleden in gesprek gegaan over deze plannen. De woningcorporatie wilde 

toen kennelijk zoveel vellen dat de gemeente daar niet mee akkoord ging. 

Met Wonen Limburg zijn wij n.a.v. een ander project in gesprek geweest. SGW heeft toen voor toekomstige 

plannen aangeboden mee te denken over behoud van groen. Wonen Limburg adverteert immers hoge 

ambities waar het duurzaamheid betreft. Jammer genoeg is die uitnodiging niet opgepakt. Hopelijk kunnen 

we wel suggesties aanreiken m.b.t.  herplant. 
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Centrale Zandwinning Weert - gemeente Weert laat zich overrompelen 

 

In 2015 speelden voor Stichting Groen Weert twee zaken m.b.t. CZW 

- Ons beroep bij de Raad van State 

- Onze inzet bij het opstellen van een alternatief ontgrondingsplan voor CZW 

SGW verdiept zich in de vergunningen en voorschriften van CZW.  Dit sinds we in 2010 constateerden dat 

CZW bagger uit de Zuid-Willemsvaart  in de ontgrondingsplas stortte. Daardoor is het diepere grondwater 

vervuild. Het kwetsbare broekbos langs de Lozerweg is inmiddels verdroogd.  

CZW bleek af te wijken van de vergunning, o.a. door het veel meer delven dan toegestaan. Dit met 

medeweten van provinciale ambtenaren. 

Om aan deze ongewenste gedoogsituatie een einde te maken, heeft de provincie Limburg eind 2104 de 

vergunning aangepast. Deze  ‘Actualisatievergunning’ geeft de onrechtmatige praktijken achteraf een 

wettige status. De maatschappelijke tegenprestatie blijft daarbij overigens buiten beschouwing(!).  

We zijn in beroep gegaan bij de Raad van State  tegen vergunningverlener GS Limburg. De Limburgse 

Natuur en Milieufederatie heeft ons daarin ondersteund. De Raad van State stelde ons op een 

onderdeelzijn in het gelijk maar op hoofdonderdelen niet. De Raad is helaas uitgegaan van informatie die 

CZW verstrekte en niet van de verifieerbare feiten. 

 

In oktober 2015 hebben de gemeenteraad en B&W goedkeuring gegeven aan het nieuwe ontgrondingsplan 

van de CZW. Hierbij wordt een tweede zandwinningsplas gegraven (ontgrondingsfase 2) in gebied dat voor 

hoogwaardige natte natuur was bedoeld.   

SGW is teleurgesteld in het stemgedrag van fracties die zich aanvankelijk kritisch opstelden.  

De gezamenlijke natuurverenigingen hadden immers een voor de Weerter gemeenschap veel beter plan 

aangeboden. Dat voorzag in een zandstrand en een outdoor terrein aan de Herenvennenweg en 

duikgelegenheid in de grote plas. Daarnaast een ecoduct met fietspad over het kanaal en natuur tussen de 

ontgronding en de Kruispeel. Daarbij restten nog voldoende middelen voor de verplaatsing van het 

straalbedrijf en boerderij van fa. Cuijpers. 

SGW, de Ecologische werkgroep Weert Zuid, en  vooral de Natuur en Milieufederatie Limburg hebben zich 

tot het uiterste ingespannen om de gemeente Weert de ogen te openen. Toch gaat Weert mee in het 

nieuwe ‘goudmijntje’ voor de ontgronder.  

De verplichte maatschappelijke tegenprestatie van CZW  is wat betreft de eerste ontgrondingsfase 

nauwelijks ingevuld. En in deze tweede winningsfase is die wederom ver onder de maat.  Het  gaat om 

compensatie ter waarde van tientallen miljoenen euro’s, naar de maatstaven van de eerste vergunning.  
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De gemeente Weert neemt genoegen met een veel te lage z.g. ‘economische waarde’ en verkwanselt 

daarmee haar rechten. Dat betekent een aderlating voor de natuur en voor de begroting van Weert. 

 

  Uit: Visie Natuurorganistaties Ontgrondingengebied Weert│30-06-2015 

Let op de  tweede zandwinningsplas (ontgrondingsfase 2) in het gebied dat voor hoogwaardige natte natuur 

was bedoeld.   

 

Het aangereikte alternatief van de groene verenigingen; geen extra 

plas. Wel ruimte voor een hellingbaan met fietspad naar het 

ecoduct. 
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recreatiegebied IJzerenman    

 uuuh…. 

Recreatiegebied IJzerenman. Niet alleen het woord natuur is verdwenen; veel natuurwaarden zijn met de 
massale bomenkap verloren gegaan. Tegen dat voortdurende gezaag hebben we bij de gemeente 
jarenlang geprotesteerd, o.a. ondersteund door verzamelde handtekeningen van recreanten ter plekke. De 
echte natuurliefhebber moet inmiddels verder van huis om rust te vinden. 
 
In 2015 zijn zowel het klimbos als de waterskibaan in de IJzerenman gerealiseerd.  
Het plan voor het klimbos was in maart ter inzage gelegd. SGW heeft toen direct een zienswijze ingediend. 
Men was echter al met de aanleg begonnen. De inspraakprocedure is gemakshalve overgeslagen. Een 
zeer laakbare gang van zaken. 
 

  

 

Het klimbos is gesitueerd vlakbij de 
kinderboerderij. Op zich een goedgekozen 
plek omdat die locatie toch al veel bezocht 
wordt en geen rustig gebied is. Misschien dat 
een klimavontuur in het bos de liefde voor 
natuur kan aanwakkeren. 

 

Met de kabelskibaan hebben we meer 
moeite omdat die het karakter van de plas 
aantast. Niet alleen door de verrezen torens 
waartussen de kabels hangen; de activiteiten 
verstoren de rust voor o.a. vogels. 
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Geurtsvenweg bij Natuur en Milieucentrum 

De gemeente wilde de parkeerplaats uitbreiden omdat die op sommige zomerse dagen overvol was. Dan 

stalden veel mensen hun auto onder de beuken van de Kazernelaan; onwenselijk, en schadelijk voor de 

boomwortels. 

Om de capaciteit uit te breiden tot 80 parkeerplaatsen moesten 30 bomen worden gerooid. Deze waren 

niet in geweldige conditie. Er gold een herplantplicht. Een deel van de nieuwe boompjes is geplant op de 

parkeerplaats. Wij pleitten daarnaast voor aanplant aan de Kazernelaan langs de plas zodat daar beuken-

stammen weer de zo noodzakelijke schaduw zouden krijgen. De gemeente heeft echter gekozen voor 

aanplanten in het IJzerenman gebied.   

 

 de vergrote parkeerplaats 

 

 

SGW verzocht de gemeente om parkeren tussen de monumentale bomen tegen te gaan 
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Nelissenhofweg weer open; snoei en kap van bomen  

 

  

De Nelissenhofweg is jaren afgesloten geweest voor autoverkeer omdat Defensie uitbreidingsplannen had 

voor  de Militaire School in die richting. Inmiddels worden op het kazerneterrein asielzoekers opgevangen. 

De gemeente en het COA hebben de hoofdentree verplaatst naar de Nelissenhofweg. De weg is tevens 

weer opengesteld voor overig verkeer. Het wegdek is daartoe vernieuwd.  

Er zijn snel ook flink wat bomen gekapt, o.a. in de middenberm. De reden daarvoor is ons niet duidelijk. 
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Bungalowpark 

Hoe staat het ervoor in dit beschermde groene gebied met bestemming ‘wonen in het bos’?  

In 2014 werd grootschalige kap aangekondigd van de acacia’s (robinia’s). De gemeente verwees naar 

rapporten van externe bureaus, wettelijke vereisten en vooral het veiligheidsargument. Met dit laatste wordt 

elke discussie bij voorbaat in de kiem gesmoord.  

In de Van Goghlaan zijn uiteindelijk ‘slechts’ acht bomen gekapt.  

  

Hierna zijn meer lanen aan de beurt. Een laan is overigens Een weg die aan beide zijden geflankeerd 

wordt door bomen, of met een middenberm waarop bomen geplant zijn.  

In de Frans Halslaan en de Rubenslaan moeten veertien acacia’s weg. Hopelijk gaat niet alle kap door.  

Om de kap voor de Van Goghlaan te legitimeren werd bij vijftien van de dertig acaciabomen die men 

onderzocht een trekproef uitgevoerd. Bij de Frans Hals- en Rubenslaan beroept men zich erop alle bomen 

aan een trekproef te hebben onderworpen. Hierbij ging men uit van windbelasting met 12 Beaufort , wat 

onrealistisch is in dit gebied, en daar nog een 40% bovenop!  

Dit jaar is weer fors gesnoeid en gekapt, onder andere in het bosje aan de Frans Halslaan, een groene 

bosparel. Hier werd zonder reden en kapvergunning door de gemeente gezaagd. Zo verdween onder 

andere een grote mooie eik. Dikke takken (> 6 cm) zijn her en der afgezaagd zonder noodzaak.  

Aan de Frans Halslaan werd een grote acacia geveld zonder overleg met bewoners. 

 

Herplant in Bungalowpark? 

Als beschermde bomen worden geveld, geldt een herplantplicht. De gevelde acacia’s moeten dus 

vervangen worden door nieuwe bomen. Maar de gemeente zegt dat wettelijke vereisten m.b.t. kabels en 

leidingen dit onmogelijk maken. Toch kon het in de Stadhouderslaan uiteindelijk wel, in een vergelijkbare 

situatie. Nadat bewoners er nadrukkelijk op hadden aangedrongen, komen daar nu nieuwe boompjes.  

Aan particulieren in Bungalowpark wordt vaak te makkelijk een kapvergunning verleend. De overheid 

handhaaft de herplantplicht daarbij slecht. Zo verdwijnt gestaag het boskarakter van de wijk. 
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Aan de Jan Steenhof verdwenen drie grote dennen terwijl de bewoners niet thuis waren. Dit bleek een 

vergissing van de gemeente. De dennen stonden namelijk op particulier terrein.  

Bewoners worden zelfs niet geïnformeerd als vlak voor hun huis gekapt gaat worden. 

 

Esdoorn verminkt bij kerkgebouw Fatima 

De Fatimakerk, gebouwd in 1954, staat in een parkachtige omgeving. De parochiekerk werd in 2011 aan 

de eredienst onttrokken. Het mooie kerkgebouw kon behouden blijven doordat het een nieuwe eigenaar 

kreeg. Onder de naam Fatimahuis is het nu bestemd voor sociale, educatieve en culturele activiteiten. Een 

waardige, maatschappelijke herbestemming, aldus eigenaar Hendrix. Het park wordt verder verfraaid, 

zegde hij toe. In verdere vergroening kan SGW zich helemaal vinden.  

Wel werden dan 3 zeer grote haagbeuken naast het gebouw gekapt voor meer lichttoetreding door de glas-

in-lood ramen. SGW kon daarmee instemmen onder voorwaarde dat de beeldbepalende, als monumentaal 

geregistreerde, esdoorn aan de andere kant van het kerkgebouw bleef staan. Van deze afspraak ging ook 

de gemeente uit. 

     

Zonder enige kennisgeving of overleg bleek aan de 

esdoorn echter respectloos en ondeskundig gezaagd te 

zijn. Daarbij is een tak afgescheurd, wat een grote wond 

heeft veroorzaakt. Dit maakt de boom kwetsbaar voor 

inrotting. Dit soort acties is tegengesteld aan het  creëren 

van een mooi wijkpark.  
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Biest 2, kap beuk 

De monumentale rode beuk achter notariskantoor Van Gorp Malherbe was aangetast door de reuzen-

zwam en moest worden gekapt. Zo’n aangetaste boom kan nog jaren mee en wordt haast nog belangrijker 

wat betreft natuurwaarden. Maar in een woonomgeving wil men vaak geen risico lopen met mogelijk 

minder stabiele bomen. 

 

We opperden dat de vele m3 hout die de kap opleverde een waardige bestemming kon krijgen. Ook notaris 

Malherbe leek dit een goed idee. Toch is dat niet gelukt. Ondanks inspanningen van velen en 

communicatie hierover, is het hout erg snel afgevoerd. Als brandhout?? Alleen de stamvoet bleef voor ons 

over. Die krijgt een bestemming in het nieuw aan te leggen park De Weijer, aan de Graafschap Hornelaan. 

Kijk voor hout-inspiratie bijvoorbeeld eens op http://www.vormgeversinhout.nl/ onder ‘archief’.  

  

 de resten krijgen nog een bestemming 

 

http://www.vormgeversinhout.nl/
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Overmatige snoei op Molenakker 

Het struweel langs het water in de wijk Molenakker is sterk gesnoeid. Veel struiken zijn tot de grond toe 

afgezaagd. Het beeld is hierdoor totaal veranderd. Bewoners maakten zich er boos over en de wijkraad 

raadpleegde onze adviseur Wim Vlekken. De gemeente, de wijkraad en WV hielden een kritische 

rondgang.  

    

 

Kraanweg 23, kapvergunning Hollandse linde 

De nieuwe eigenaar van dit boerderijtje uit ca. 1850 vroeg een kapvergunning voor een van de zes 

monumentale  lindes op het perceel.  

De gemeente wilde dat hij de conditie van linde liet onderzoeken. Schriftelijk werd gerapporteerd  dat de 

linde kerngezond was en een levensverwachting had van meer dan 20 jaar.  

De eigenaar zou bouwkundige maatregelen kunnen nemen  

want het boerderijtje is typerend slecht gebouwd, zoals toen  

gebruikelijk was. Een van onze bestuursleden heeft als  

bouwkundige dit hem uiteengezet om kap te voorkomen.  

De (extra) investering wilde de eigenaar echter niet doen.  

De boom, met een omtrek van 2.80 m, is inmiddels gekapt. 

   

Snoei van vooral wilgenopschot is nodig, ook om de oever 

bereikbaar te houden. Vanwege achterstallig onderhoud 

gaat de gemeente door met kappen en snoeien in de 

komende jaren. Over de deskundigheid waarmee dit 

wordt uitgevoerd, werd men het niet eens.  

Wél een feit is dat een oever die met rust wordt gelaten 

een zeer waardevolle biotoop vormt. Die natuurwaarde is 

helaas volledig verloren gegaan. 
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Gamma kapt bomen 

 

 

gehele bosschage evenwijdig aan het spoor (bovenin de foto) is gekapt, zie hieronder, ook links van de weg 

zijn de zes volwassen bomen gekapt. 

 

 

Bij de Gamma aan de Roermondseweg zijn eind dit jaar veel bomen gekapt. Wij waren niet bekend met  

de plannen op deze locatie. Nazoeken leverde informatie uit mei 2014. En die stond niet onder de R van 

Roermondseweg. Zo wordt het de burger wel erg moeilijk gemaakt om de vinger aan de pols te houden. 

Er worden tot 280 parkeerplaatsen aangelegd, dat hangt kennelijk af van de concrete invulling van het 

perceel. Weghalen van groen is duidelijk geen probleem voor de ondernemer of de gemeente.  
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Es stadspark onnodig gekapt 

Buurtbewoners maakten ons in november attent op de kap van de es aan de Biest, in het Stadspark.  

In de boom was al meer dan 20 jaar een zwam aanwezig. Een boom mag tot 70% van de stamdoorsnede 

hol zijn om nog voldoende stabiliteit te hebben.  

Enkele jaren geleden had de gemeente de boom flink ingenomen zodat deze minder wind ving. In 2014 

stond deze boom echter weer op de lijst om te kappen. Onze deskundigen hebben de boom beoordeeld. 

Wij adviseerden vervolgens om de es te laten staan omdat de veiligheid nog niet in het geding was.  

De gemeente rooide de boom toch en gaf als reden de zwamaantasting en de uitkomst van een VTA-

inspectie (Visual Tree Assessment). Dat klinkt duur maar is slechts een visuele beoordeling. Een VTA is 

nooit bedoeld en niet toereikend om een beslissing tot kap op te baseren. 

De holte in de stamvoet bleek, zoals wij verwachtten, van beperkte omvang. De boom had nog lang zonder 

risico kunnen blijven staan. 

   

 . 
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Intensieve veehouderij (vee-industrie) 
 
De vee-industrie wordt steeds grootschaliger; dieren worden alsmaar goedkoper en efficiënter 
geproduceerd. 
De Peelregio heeft de grootste vee-dichtheid van Europa. Die tientallen miljoenen dieren (!) blijven aan ons 
oog onttrokken in de enorme stallen. Daglicht zien ze nooit. 
Megastallen zijn bedrijven met meer dan 1.200 zeugen, 7.500 vleesvarkens, 120.000 leghennen of 
220.000 vleeskuikens. In de rundveesector met meer dan 250 melkkoeien en/of 2.500 vleeskalveren. 
Ook geitenbedrijven die meer dan 1.500 geiten huisvesten worden tot megastallen gerekend. 
 

 
 

   
 
De provincies Gelderland en Noord-Brabant hebben inmiddels bestuurlijke maatregelen genomen om de 
ongebreidelde bouw van steeds grotere stallen te stoppen. Limburg wordt mede daardoor overspoeld met 
aanvragen voor nieuwe megastallen. Heb betreft dan vooral grote ondernemingen met meerdere 
vestigingen in Nederland, België en Duitsland. 
Inwoners maken zich bovendien ernstig zorgen over hun eigen gezondheid die bedreigd wordt door fijnstof, 
stikstofverbindingen en stank die vrijkomen bij de intensieve veehouderij in Zuidoost-Brabant en Noord- en 
Midden Limburg. Daarnaast spelen dierziekten een rol, die soms overgedragen worden op mensen. 
 
Mens-dierziekterisico’s en resistentie voor antibiotica vormen een steeds groter probleem.  
Denk aan de MRSA-bacterie, muterende griepvirussen, Hepatitis-E (meer dan 50 % van de varkens is 
besmet), 
Q-koorts uitbraken (inmiddels 23 doden en enkele duizenden burgers die hier chronisch ziek van werden),  
pluimvee dat voor 98% besmet is met ESBL (een antibiotica afbrekend enzym), vogelgriep, 
varkensgriep (in 2010 in ons land 60 doden). 
 

De uitbreiding van de vee-industrie was 
aanleiding om in de zomer van 2015 de 
Kerngroep  'Limburg Gezonder' op te 
richten. Stichting Groen Weert heeft met 
diverse andere organisaties uit Midden- 
en Noord Limburg zitting genomen in 
deze Kerngroep.  
 
Hoofddoel is het bereiken van een 
gezonder Limburg door het nastreven 
van het terugdringen van de enorme 
veestapel in onze regio  
(t.w. 200 dieren per inwoner) 
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Breed en zwaar vrachtverkeer in het buitengebied beschadigt smalle wegen, en bomen in de berm. 
 
In megastallen gaat het om enorme aantallen dieren die worden aan- en afgevoerd. Net als diervoer en 

mest (!). Het verkeer neemt daardoor toe. Gerelateerd hieraan zijn de risico's voor het langzame verkeer 

van o.a. schoolgaande kinderen. 

Bovendien: 
 

 Het landschap wordt door de megastallen minder aantrekkelijk voor inwoners en toeristen. 

 Water en bodem worden door vermesting (stikstof) aangetast, met verlies aan biodiversiteit. 

 De huidige intensieve veehouderij is merendeels verliesgevend en wordt door subsidies en Europese 
regelingen in stand gehouden. 

 Megastallen genereren zeer weinig werkgelegenheid. Veelal worden bovendien Oost-Europese 
werknemers voor een klein loon ingehuurd. 

 Slechts 20 % van het in Nederland geproduceerde vlees wordt in Nederland geconsumeerd, 80% is 
bedoeld voor de export.  

 
De Kerngroep 'Limburg Gezonder heeft middels een open brief de bestuurders van onze provincie 
opgeroepen tot overleg.  
In februari 2016 is om te beginnen een gesprek gepland met gedeputeerde P. van de Broek.  
 
 
 
 

Herinrichting Sarsven, De Banen, en Schoorkuilen 

 

Het Sarsven, De Banen en de Schoorkuilen zijn peelvennen van het Limburgs Landschap binnen de 

gemeente Nederweert. Het gebied was ooit een groot moeras. In onze tijd zitten landbouw en natuur elkaar 

in de weg.  

In het kader van ven-herstel is in het recente verleden is al veel gesleuteld aan de waterhuishouding.  

Men creëert een aaneengesloten gebied met een hoge (grond)waterstand. Daarbij zijn landbouwgronden 

herverkaveld. De Rietbeek is intussen verlegd. Veel van de gronden rond de Schoorkuilen zijn particulier 

bezit. Door de herinrichting zal de doorgaande weg de Kwegt vervallen. Veel bomen zijn gekapt.  
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Ook bij De Banen zijn veel bomen verdwenen om open water te krijgen dat waadvogels aantrekt. Niet alle 

bomen overleven een hoge grondwaterstand, ook daarom is er gekapt. Gecompenseerd worden de 

gerooide bomen niet.  

De redenering is dat het gebied sowieso toegevoegde  ecologische waarde krijgt door de ingrepen. 

Het is even slikken bij de aanblik van het geheel. Maar er komt een mooi natuurgebied voor terug. 
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Bomenkap aan De Riet (en de Gebleektendijk?), Nederweert 

Door aanwonenden van De Riet werd onze ondersteuning ingeroepen nadat de gemeente Nederweert per 

brief had laten weten 15 essen te gaan rooien. “De kap van de bomen is noodzakelijk omdat de onderlinge 

afstand van de bomen 30 meter behoort te zijn, de wortels het wegdek dreigen te beschadigen en de 

verkeersveiligheid door de kap wordt verbeterd ”, voerde de gemeente aan. 

 

Een aantal omwonenden maakte bezwaar tegen de voorgenomen kap. In een gesprek met de gemeente 

kon men het niet eens worden. Vervolgens stuurden Stichting Groen Weert, de Bomenstichting en Stichting 

Leefbaar Buitengebied Nederweert een gezamenlijk bezwaarschrift . De gemeente verklaarde dat niet-

ontvankelijk.  

Lees en huiver bij de manier waarop de gemeente haar afwegingen maakt: De bomen staan niet op de 

Groene Kaart van beschermwaardige bomen, dus er is geen kapvergunning nodig. Protest aantekenen is 

dus niet aan de orde.  

En verder: “Aan een inhoudelijke beoordeling van het bezwaarschrift komt de commissie derhalve niet toe”. 

Met andere woorden beste burger, de gemeente (= de volksvertegenwoordiging) heeft bij voorbaat geen 

enkele boodschap aan uw argumenten en wil die niet eens horen, laat staan afwegen. Slechts de letter van 

de APV telt.  

Toch zijn niet alle 15 bomen gekapt, maar ca. de helft. Hopelijk houdt de gemeente Nederweert het daarbij. 

 

 

 

Activiteiten van Stichting Groen Weert   

 Samenwerkend Groen   

 

Sinds eind 2012 organiseert SGW dit jaarlijkse overleg. In juni 2015 namen 21 deelnemers deel aan deze 
bijeenkomst in het NMC, de meesten als afgevaardigden van organisaties die betrokken zijn bij groen en 
milieu van Weert en omgeving.  
Het thema in 2015 was Toeristisch-recreatieve ontwikkeling van Kempenbroek- Weerter- en Budeler 
Bergen. Natuurmonumenten had de Grote Natuur Enquête gehouden onder 43.000 mensen over 
natuurbeleving. De uitkomsten daarvan werden tijdens de bijeenkomst gerelateerd aan gewenste 
ontwikkelingen in het Weertse. 
Verder kwam CZW aan bod, en tevens het ontwikkelingsproces van het gemeentelijk document 
Landschapsvisie Weert.  
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 Planten Anne-Frankboom, oktober, zie pag 7 
 

 Bomenwandeling Leuken en Boshoven, april 
 

    

Gids Ad Wennekes wist buurtbewoners te verwonderen met wetenwaardigheden over bomen in hun eigen 
wijk Boshoven. (linkerfoto: op de achtergrond bloeien perenbomen) 

 

 Duurzaamheidsdag, zondag 17 mei  
 

 
WeertEnergie organiseerde de eerste  
Doe Maar Duurzaam Beurs in Weert.  
Huishoudens kunnen veel doen om hun 
energie-verbruik te beperken en daarbij 
comfortabel te leven. Ook andere duurzame 
ontwikkelingen m.b.t. huis en tuin zijn het 
toepassen waard. 

Ongeveer 25 organisaties gaven daarover 
informatie in Perron C aan de Parallelweg. 
Ook Stichtng Groen Weert was met een stand 
vertegenwoordigd.  
Dit initiatief trok flink wat bezoekers en wordt 
hopelijk een jaarlijks evenement.  
De gemeente Weert verleende medewerking, 
evenals een aantal sponsoren. 
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 deelname overleg Natuur- en Landschapsvisie Weert  (van de gemeente Weert) 
 

Stichting Groen Weert heeft in 2015 actief deelgenomen aan het door de gemeente Weert georganiseerd 
overleg over het landschap in het buitengebied. Ook waren we bij de excursie door het Weerter land, eind 
november. De visie van SGW hebben we verwoord in onze brief van 20 november naar de gemeente. 
  
De invloed van de mens op het landschap is steeds dominanter aanwezig. Denk aan het opschalen van 
landbouwgebieden en het uitbreiden van veeteeltbedrijven. Vaak gaat dit gepaard met het verminderen van 
het groen, horizonvervuiling en een minder gezonde leef- en woonomgeving. De grootschaligheid gaat ten 
koste van belangrijke landschapselementen als houtwallen, bosschages en bomen. Het landschap verliest 
hiermee aan identiteit.  
Ook worden wegbermen steeds smaller door zwaar en breed verkeer, en aan de andere zijde door 
landbouwers die hun opbrengst willen verhogen. We vragen een kwaliteitsverbetering van de huidige 
situatie. 

 
 
Steeds grotere natuurgebieden worden afgerasterd voor begrazing door groot wild. Deze gebieden zijn 

vaak niet toegankelijk of niet veilig om te vertoeven. Wij vragen om een grotere toegankelijkheid t.b.v. 

aantrekkelijke natuurbeleving. Sterk begraasde gebieden met groot wild dragen trouwens niet bij aan een 

evenwichtige natuurontwikkeling. 

Een uitbreiding van het Wandelroutenetwerk vanuit de buurgemeenten naar het Weerterland zouden we 

toejuichen. 

 

 Bomenlezing: Op ontdekkingstocht langs bijzondere bomen 
i.s.m. Natuur- en Milieu Centrum De IJzeren Man, en IVN Weert e.o. 

 

Gerrit Haak, contactpersoon van de Bomenstichting, verzorgde de interessante lezing die plaatsvond op   

3 november in het NMC. We mochten 42 belangstellenden verwelkomen. 

Bomen zijn onmisbaar en vormen de ‘aankleding’ van ons landschap. In stad en dorp zijn de bomen in 

straten en perken essentieel voor de leefbaarheid. In kale straten en wijken met weinig bomen is meer 

criminaliteit en zijn de huizenprijzen lager. Niet voor niets wordt nieuwbouw altijd weergegeven in een ‘artist 

impression’ met veel (virtuele) bomen. 
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 Natuur en Milieufederatie Limburg 
  
Stichting Groen Weert is lid van de NMF Limburg. We worden door hen ondersteund in ons werk voor een 
gezonde leefomgeving. 
Veel overleg heeft plaatsgevonden over de negatieve ontwikkelingen betreffende de grootschalige 

ontgrondingen door de Centrale Zandwinning in Weert. De federatie was ter ondersteuning aanwezig bij de 

zitting van de Raad van State. Een ander thema was de uitbreiding van de megastallen in de regio. 

NMLF organiseert regelmatig een regio-overleg, in het Groenhuis te Roermond, waaraan we deelnemen.  

In deze besprekingen hebben we, naast bovengenoemde onderwerpen, de mogelijke verbreding van de 

Roermondseweg (N280) en daarmee de kap van 400 bomen aan de orde gesteld. Verder ook het ophogen 

van een broedgebied van weidevogels door Ark, aan de Tungelroyse beek. 

  

 

 Inventariseren van monumentale bomen t.b.v. de Bomenstichting 
  

Door de Bomenstichting zijn we in 2013 benaderd voor het inventariseren van monumentale bomen in 

onze omgeving. Dit t.b.v. de website van de Bomenstichting. Op verzoek van SGW heeft de 

Bomenstichting juni 2014 zelfs een speciale cursus verzorgd voor het opleiden van boominspecteurs. Een 

twintigtal personen hebben aan de cursus deelgenomen. 

Inmiddels zijn de cursisten uit Weert en omgeving enthousiast bezig met inventariseren. De website met 

monumentale bomen in Nederland is in juni 2015 opengesteld voor iedereen: www.monumentalebomen.nl 

 

Gerrit Haak nam de toehoorders deze avond mee op 

zijn speurtocht naar speciale dan wel monumentale 

bomen en vertelde er enthousiast over.  

Tijdens zijn lezing was er veel interactie tussen de 

presentator en het publiek. 

 

 
 

 

Koningin Juliana koesterde de bomen in de tuin van 

paleis Soestdijk, waaronder deze Catalpa. 

 

 

We namen ook weer deel aan de jaarlijkse 

Achterbandag van de NMFL. Daarin ontmoeten de 

ca. 100 aangesloten organisaties elkaar.  

Ditmaal was de ontvangstlocatie het NMC in Weert. 

Het thema was: het klimaat. Na de lezingen en de 

lunch kon men deelnemen aan een wandel- of 

fietstocht. 

 

http://www.monumentalebomen.nl/
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De gemeente Weert heeft het Bomenregister van de Groenste Stad nog nooit geactualiseerd! Alleen is het 

bomenbestand van de toenmalige gemeente Stramproy in 2005 eraan toegevoegd. De eerder genoemde 

vrijwilligers hebben ondersteuning aangeboden. Zelfs de Bomenstichting stelde alvast een aparte lijst op 

t.b.v.  Weert en Nederweert.  

De gemeente pakt tot nu toe dit aanbod niet op. Betreurenswaardig want het is een goed voorbeeld van 

burgerparticipatie waarbij de overheid geen dure bureaus hoeft in te schakelen voor een optimaal resultaat. 

Daarnaast is natuurlijk het behoud en de bescherming van zo veel mogelijk bomen ongekend actueel. 

 

Groen-overleg met de gemeente  

Met de gemeente Weert bestond een overlegstructuur. SGW had de bedoeling als belangenorganisatie 

mee te denken bij gemeentelijke plannen. Het Groenoverleg  bleek vaak lastig door de  verschillen van 

visie. De gemeente leek onze inbreng vooral te ervaren als remmend. SGW constateerde steeds achter de 

feiten aan te moeten lopen.  

Zo ontvingen wij in november 2014 een lijst met 49 te kappen bomen. Overleg daarover werd steeds door 

de gemeente uitgesteld. In maart 2015 bleek dat deze kap al was uitgevoerd, op alle 32 locaties. Daarop 

hebben wij met een brief het overleg opgeschort. Wij verzochten in juli om hervatting. In oktober ontving 

SGW een brief waarin de gemeente aangaf het overleg niet als constructief te ervaren en ermee te 

stoppen.  

Wij mochten wel vragen om incidenteel overleg. De praktijk leert dat de gemeente geen tijd vrijmaakt voor 

SGW. De laatste bijeenkomst was op 20 mei 2015.  

SGW verzorgt het onderhoud en reparatie van de ca. 100 bomenbordjes voor de gemeente. De kosten 

daarvoor vergoedt de gemeente ons nu niet meer. Wij kunnen deze werkzaamheden daarom niet langer 

uitvoeren. 

SGW zet zich in voor het algemeen belang. Dit is een vorm van burgerparticipatie, die tegenwoordig zo 

wordt gepromoot. Sprak niet de burgemeester in zijn nieuwjaarstoespraak 2016 over burgerinitiatieven en 

burgerkracht?! 

Wij hopen dan ook dat de gemeente Weert alsnog ingaat op ons verzoek om overleg.  

 

       Stichting Groen Weert Terugblik op 2015, opgesteld door SB 

Een positief berichtje tot besluit: 

Nieuwe aanplant fleurt de Drehmansstraat op waar vroeger geen 

bomen stonden. 

 

Het  beste  moment  om  een  boom  te  planten  

is  10  jaar geleden. 

Het  op  één  na  beste  moment  is  nu. 
Confucius 
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